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Abstract

        
Vast epidemiologic studies have shown that varicocele becomes manifest at the beginning of sexual maturation and its incidence gradually increases in patients between 10-16 years.


        
This percentage is 16-18% in adolescents and is comparable to that of the adult male population.


        
Since varicocele first appears in early adolescence and its gonadotoxic effect increases with age, the possibility of improved fertility rate with early varicocelectomy has been suggested.


        
We report the results of a comparative follow-up study to value the efficacy of surgical correction in two groups of adolescent and adult patients. Our study shows that early recognition and treatment of a severe varicocele provide a higher fertility rate and can prevent the reduced fertility rate associated with delayed varicocelectomy.


      
        
Zusammenfassung

        
Zahlreiche epidemiologische Untersuchungen haben nachgewiesen, daß eine Varikozele meist in der Frühpubertät auftritt, ihre Häufigkeit jedoch zwischen dem 10.-16. Lebensjahr ansteigt.


        
Insgesamt wird die Häufigkeit auf 16-18% der männlichen Bevölkerung geschätzt. Der gonadotoxische Effekt der Varikozele kann durch eine frühzeitige Varikozelektomie verhindert und die Fertilität erhöht werden.


        
In der vorliegenden Arbeit wird eine vergleichende Analyse zweier Patientengruppen vorgestellt: 44 Patienten, die im Jugendalter, und 33, die als Erwachsene operiert wurden. Die vorliegende Untersuchung zeigt erneut, daß nur eine frühzeitige operative Behandlung der Varikozele einen irreversiblen Hodenschaden verhindern kann.


      

Key words

Varicocele - Male infertility - Fertility rate
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